
                      
REPUBLIKA HRVATSKA 
SPLITSKO-DALMATINSKA ŽUPANIJA 
OPĆINA BOL 
 
Na temelju članka 87. Poslovnika Općinskog vijeća Općine Bol (“Službeni glasnik” 
Općine Bol br. 5/09, 11/14, 1/15, 1/19 i 2/19), Svjetlana Baković kao osoba imenovana od 
predsjednice vijeća, predlaže ovaj zapisnik sa 7/2024 sjednice općinskog Vijeća održane 
dana 27. studenog 2024. godine, sa početkom u 16.00 sati, u uredu Općine Bol. 
 
Nazočni: Nataša Paleka Jakšić (predsjednica općinskog vijeća), Lea Marinković, Irena 
Eterović, Zdravko Bartulović (prvi potpredsjednik općinskog vijeća), Ivan Cvitović, Tihomir 
Marinković, Ante Selak (drugi potpredsjednik općinskog vijeća). 
 
Izočni: Tonči Buljan, Jakov Okmažić - opravdano 
 
Ostali nazočni: Katarina Marčić - načelnica Općine Bol, Kristian Bačić - pročelnik 
Jedinstvenog upravnog odjela Općine Bol, Svjetlana Baković - zapisničar, Nives Mošić-
voditeljica računovodstva, Joško Egekher- predstavnik medija.  
 
A) Utvrđuje se kvorum, prisutno je 7 vijećnika. 
 
B) Dnevni red, predložen u materijalnima, je prihvaćen JEDNOGLASNO, te glasi:  
 
1. Rasprava i donošenje Odluke o visini jedinične zakupnine za poslovni prostor u vlasništvu 
Općine Bol 
 
2. Rasprava i donošenje Odluke o prihvaćanju programa rizika od velikih nesreća. 
 
3. Rasprava i donošenje Odluke o prihvaćanju Godišnjeg plana djelovanja u području 
prirodnih nepogoda 
 
4. Rasprava o Proračunu općine Bol za 2025. godinu i projekcija proračuna za 2026-2027. 
(prvo čitanje) 
 
5. Rasprava i donošenje odluke o prijenosu poslova utvrđivanja i naplate općinskih poreza za 
2025. godinu 
 
6. Molba Vladimira Matića za jedno invalidsko parking mjesto poviše naselja Blato.  
 
C) Primanje na znanje zapisnika sa 6/2024 sjednice vijeća. 
Predsjednica Općinskog vijeća Nataša Paleka Jakšić je konstatirala da nije zaprimljena ni 
jedna  pismena primjedba na zapisnik sa 6/2024 sjednice Općinskog vijeća. 
Predsjednica Općinskog vijeća Nataša Paleka Jakšić je utvrdila da nema usmenih primjedbi 
na zapisnik. 

Općina Bol
KLASA: 024-02/24-01/041
URBROJ: 2181-18-01-24-01
Bol, 29.11.2024.
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Zapisnik je primljen na znanje sukladno članku 88. Poslovnika Općinskog vijeća („Službeni 
glasnik“ Općine Bol br. 5/09, 11/14, 1/15, 1/19 i 2/19). 
 
D)   Usmeno izvješće načelnice o radu općine Bol od posljednje sjednice vijeća 
Načelnica je kazala da je na području Općine Bol trenutno otvoreno  nekoliko većih gradilišta 
u vrijednosti od gotovo 2 milijuna eura. 
Također je u ponovljenom postupku javne nabave i projekt Bujični kanal Borak procijenjene 
vrijednosti od 760.000 eura.  
Još je nekoliko projekata u visokoj fazi spremnosti u vrijednosti nekoliko milijuna eura. 
Kao primjer je navela rekonstrukciju kina i gradnju DVD doma, a također je spreman projekt 
parternog uređenja puteva u Murvici, što je sve predviđeno u proračunu za  2025. godinu. 
Načelnica je istaknula da su radovi u ulici Ante Radića u vrijednosti 700.000,00 eura započeti  
završetkom turističke sezone i  teku planiranom dinamikom, kao i radovi na šematoriju u 
vrijednosti  250.000,00 eura. 
Radovi u ulici Ivana Mažuranića su započeli prošlog tjedna. Radi se na rekonstrukciji 
prometnice, sa oborinskim kanalom i rekonstrukciji fekalne odvodnje. Vrijednost radova je 
240.000,00 eura, u što nije uračunata rekonstrukcija fekalne kanalizacije koju izvodi Vodovod 
Brač. 
Načelnica je izvijestila vijećnike da su u tijeku i građevinsko zanatski radovi u kuhinji vrtića, 
a za vrijeme trajanja radova, vrtić je ugovorio vanjsku uslugu prehrane djece i to funkcionira 
vrlo dobro.  
Načelnica je kazala da bi radovi na streetworkout parku na Borku trebali započeti u narednim 
danima. S tim radovima se nešto kasni, međutim odabrani izvođač je imao poteškoća sa 
podizvođačima tako da se odgodio planirani početak.  
Što se tiče projekta izgradnje bujičnog kanala Borak, načelnica je istaknula kako u prvom 
raspisanom natječaju nismo uspjeli osigurati izvođača, tako da je sada u tijeku ponovljeni 
postupak javne nabave. Procijenjena vrijednost radova je 760.000,00 eura, koje se 
sufinanciraju iz proračuna Hrvatskih voda, Hrvatskih cesta i Općine Bol.  
Kazala je da i ukoliko i osiguramo izvođača, nije vjerojatno da će se s radovima započeti u 
ovoj godini. Naime, radovi su opsežni i trajati će barem 8 mjeseci i dobro tempiranje je 
ključno da se sa grubim radovima ne dočeka turistička sezona. 
Načelnica je izvijestila nazočne da su nastavljeni radovi na prvoj fazi groblja, te da su radovi  
pri kraju. U međuvremenu su anketirani građane po pitanju preferencije kupnje manjih ili 
većih grobnica kako bi u izvedbenom projektu bili što bliže preferencijama budućih korisnika. 
Anketa je pokazala da je otprilike pola mještana za jednodijelne, a polovica za veći, 
dvodijelni tip grobnice.  
Ured za graditeljstvo je uzelo predmet 2. faze u obradu i temeljem njihovih uputa neki 
dijelovi projekta se mijenjaju,  a također smo bili u obvezi dodatno izraditi hortikulturni 
projekt od za to ovlaštenog projektanta, koji će postati sastavni dio glavnog projekta.  
Načelnica je kazala da je na natječaj za zakup poslovne zgrade „Dom za starije“ pristigla je 
samo jedna ponuda te da će se sa tim ponuditeljem potpisati ugovor o zakupu na 5 godina s 
mogućnošću produljenja za još 5. 
Načelnica je izvijestila vijećnike da je u tijeku javno savjetovanje „Elaborata urbane opreme“ 
te je zamolila sve zainteresirane da obrate pozornost. Prije svega to se odnosi na poduzetnike, 
ugostitelje koji koriste javne površine, ali i sve ostale. Kazala je da bi bilo poželjno da se što 
veći broj mještana uključi u donošenje tog dokumenta. 
Načelnica je podsjetila vijećnike da je PZ Bol istekom Ugovora o zakupu u 2022. godini  
odbila produljiti  zakup za poslovni prostor u kojem je dulji niz godina djelovala ribarnica. 
Time su mještani i gosti ostali zakinuti za ponudu svježe ribe, a isto tako i ribari za lokaciju 
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na koju su  svoje ulove mogli plasirati uz poštivanje svih propisanih sanitarno tehničkih 
uvjeta. 
Odmah po dolasku na funkciju načelnice,  revidira je brojne desetljećima stare ideje i jedna od 
njih je bila realizacija manje  ribarnice i zatvorene tržnice  na lokaciji ispod sadašnje.  
U tom trenutku na predmetnu česticu je bila uknjižena RH, a Općina je pokrenula sudski spor. 
Načelnica je kontaktirala Državno odvjetništvo po pitanju te i brojnih drugih puteva,  trgova i 
javnih površina  na koje se protivno Zakonu uknjižila RH i potpisana je nagodba.  
Naime, čisto i neopterećeno vlasništvo nad nekretninom,  preduvjet je realizacije projekta, kao 
i potencijalnog EU financiranja. 
Paralelno se krenulo  u izradu idejnog rješenja na koje smo u međuvremenu ishodili 
suglasnosti javnopravnih tijela, od kojih je posebno bila važna suradnja s nadležnim 
konzervatorskim odjelom, s obzirom da se radi o strogom centru Bola i strogo zaštićenoj zoni. 
Sukladno mišljenju dobivenih uvjeta od javnopravnih tijela, pristupilo se izradi glavnog 
projekta. 
U međuvremenu smo po pitanju prodaje ribe vraćeni stoljeće unatrag  i bilo je potrebno 
donijeti privremeno rješenje kako bi, prije svega nekolicini mještana ribara, pokušali 
omogućiti mjesto za prodaju dok ne dođemo do boljeg rješenja. Kritika je i očekivana i 
opravdana i kiosk definitivno nije sretno rješenje,  ali se u dogovoru s ribarima došlo do tog. 
U međuvremenu ćemo nastojati što prije realizirati trajno rješenje,  ali i pristupiti cjelovitom 
rješavanju tog zanemarenog prostora u centru mjesta. 
Načelnica je izvijestila vijećnike da je ranije ovog mjeseca održala sastanak s predstavnicima 
Ministarstva prostornog uređenja po pitanju revitalizacije i naših planova s nekretninama i 
zemljištem bivšeg kompleksa Bijela kuća. 
Naime, okončani su svi sporovi koji su se vodili, za dio čestica dominikancima je odbijen 
zahtjev, dok su za dio čestica dobili pravo na zamjensku nekretninu ili naknadu za oduzetu 
imovinu. 
Upozorila je nadležne na opasnost koja prijeti, a posebno u zadnje vrijeme s obzirom da kupe 
padaju s požarom uništenog krovišta.  
Nadalje, sa nadležnima u županiji i u Ministarstvu obrazovanja, ovaj mjesec je održano  više 
sastanaka po pitanju moguće prijave naše osnovne škole na natječaj Ministarstva: „Izgradnja, 
rekonstrukcija i opremanje osnovnih škola za potrebe jedno smjenskog rada i cjelodnevne 
škole“. 
Prihvatljivi prijavitelji su one osnovne škole koje djeluju u dvije ili više smjena.  
Poznato je svima da je naša OŠ od ove školske godine prešla na jednu smjenu i za to je i 
Općina izdvojila značajna sredstva, no zbog jedno smjenskog rada OŠ  Bol je postala 
neprihvatljiv prijavitelj.  
Međutim, natječaj je naknadno proširen na način da se onim školama koje djeluju u jednoj 
smjeni, a nemaju adekvatnu školsku dvoranu omogući prijava gradnje školske dvorane.  
U razgovoru s pročelnikom za školstvo došlo se na ideju da probamo aplicirati  gradnju 
dvorane na Poljani, s obzirom da je jedino tamo i PP dvorana predviđena.  
Našoj Osnovnoj školi prema normativu koji se bazira na broju učenika i razrednih odjeljenja 
pripada jednodijelna dvorana.  
S obzirom na dimenzije borilišta od 15*27 koje ne zadovoljavaju dimenzije malog nogometa, 
u razgovoru s predstavnicima klubova zaključak je da nije prihvatljiva tako mala dvorana, s 
obzirom na  dimenzije koje zahtjeva igralište za mali nogomet od idealnih 20 *40 ili 
eventualno 18 * 38.  
Prihvatljiva površina jednodijelne dvorane je  754 m2  * 6 m visine.  
Dogovoreno je da se krene u izradu idejnog rješenja veće dvorane, hibridnih dimenzija, koje 
će zadovoljavati normative jednodijelne u svemu, osim u veličini igrališta i u tom smislu 
načelnica je iskazala načelno prihvaćanje sufinanciranja razlike.  
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Ukoliko idejno rješenje prođe kontrolu Ministarstva i dobije suglasnost, pred vijeće će ići 
zaključak o prihvaćanju sufinanciranja razlike. Županija kao osnivač bi u tom slučaju bila 
investitor, a Ugovorom bi se regulirali daljnji odnosi. 
Načelnica je izvijestila vijećnike da je sa predstavnicima Ministarstva zaštite okoliša i zelene 
tranzicije, Ministarstva mora, prometa i infrastrukture, Javne ustanove More i Krš, 
stručnjacima s geološkog odsjeka PMF-a i Instituta Ruđer Bošković, te našim Igorom 
Glavičićem, prošli tjedan održan sastanak po pitanju promjena na plaži Zlatni rat. 
Općina je inicirala sastanak kako bi na jednom mjestu okupili relevantne stručnjake koji 
razumiju problematiku obalnih procesa i erozija plaža. 
Recentne promjene su vjerojatno uzrokovane kombinacijom brojnih faktora, na neke imamo 
utjecaj, a neki su jednostavno dio prirodnih procesa u kojima je jedino konstanta da se sve 
mijenja. 
Navikli smo da Zlatni rat mijenja oblik nekim svojim dnevnim, mjesečnim ili godišnjim 
ritmom, ali stručnjaci se slažu da ono vjerojatno ima i svoj stoljetni ritam, o kojem gotovo 
ništa ne znamo. 
Javna ustanova More i Krš započela je postupak izrade interdisciplinarne studije, kojoj je cilj 
bolje razumjeti fenomen Zlatnog rata, predvidjeti daljnje modele kretanja s obzirom na 
klimatske promjene, kao i dati odgovore kako negativni utjecaj čovjeka svesti na minimum.  
Što se tiče sidrenja, još 2021. godine inicirali smo realizaciju ekološki prihvatljivog sidrišta 
zapadno od Zlatnog rata, što je Javna ustanova prihvatila i predložila Županiji. Uvrštenjem u 
prostorni plan steći će se uvjeti za izdavanje lokacijske dozvole i na taj način ćemo, vjerujem, 
još bolje regulirati sidrenja oko plaže. 
Do izrade interdisciplinarne studije i njene provedbe proći će godine i za realizaciju će trebati 
znatna financijska sredstva, ali zaključak je da bi već sada mogli obaviti određena mjerenja 
struja i valova, kartiranja polja posidonije i batimetrije. Ti podaci će svakako biti korisni u 
procesu izrade studije.  
Načelnica je kazala kako je situacija sa  Zlatnim ratom na neki način  ponovno otvorila temu 
utjecaja dogradnje buduće luke Bol na plažu i utjecaja same luke na mjesto i njezin identitet, 
odnosno otvara se pitanje trebali jednom malom mjestu kao što je Bol uopće dogradnja luke. 
Na ovom projektu se, od ideje do tu gdje smo danas,  radi proteklih nekoliko desetljeća. 
Investitor je Lučka uprava SDŽ,  a trenutno je  javna nabave u tijeku, odnosno čeka se odluka 
o odabiru. Dakle došli smo stepenicu do realizacije. Vrijednost ove faze oko 20 milijuna eura. 
U tijeku projektiranja i ishođenja potrebnih dozvola izrađena je i Studija utjecaja na okoliš  
(Oikon, 2017.g) koju je izradila tvrtka Oikon d.o.o. – Institut za primijenjenu ekologiju. 
Predmet studije je bio utjecaj dogradnje luke Bol na predmetnoj lokaciji, a na preko 300 
stranica analizirao se utjecaj zahvata tijekom pripreme i izgradnje, te tijekom korištenja luke. 
Razmatrao se utjecaj na morska staništa, vodna tijela, zaštićena područja Vidovu goru i Zlatni 
rat, kulturno-povijesnu baštinu, krajobraz i drugo. 
U postupku su utvrđeni i posebni uvjeti gradnje od nadležnih javnopravnih tijela, između 
ostalih i od Ministarstva kulture, Uprave za zaštitu kulturne baštine, Konzervatorskog odjela u 
Splitu. 
Što se tiče utjecaja na Zlatni rat, navedenom Studijom je utvrđeno, da s obzirom na udaljenost 
zaštićenog područja od područja izvođenja zahvata, te lokaliziranog obima i vrsta radova 
tijekom izgradnje luke ne očekuje se utjecaj na zaštićeno područje Zlatni rat. Izgradnja 
planiranih objekata neće utjecati na promjenu strujnog polja na području Zlatnoga rata, a 
samim time niti na morfodinamiku Zlatnoga rata, a što je detaljno obrađeno unutar Elaborata 
„Utjecaj dogradnje luke Bol na Zlatni rat te na struje i valove u luci“ (Oikon, 2011). Pri tome 
su napravljeni istraživački radovi te je zaključeno kako izgradnja luke neće imati negativan 
utjecaj na Zlatni rat. Unutar Elaborata navodi se sljedeće: „Na temelju izgleda i sastava tijela 
Zlatnog rata te karakteristika podmorja oko njega može se zaključiti da je osnovni dinamički 
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fenomen koji uvjetuje oblik i dinamiku Zlatnog rata energija i smjer valova. Rezultati 
modeliranja valova za sve smjerove i nekoliko brzina vjetra (ovaj Elaborat) pokazali su da 
zahvati u luci ne mijenjaju valno polje kod Zlatnog rata. Isto tako pokazano je da neće biti niti 
promjene strujnog polja te stoga neće biti utjecaja na dinamiku Zlatnog rata. Terensko 
rekognosciranje terena ukazalo je i na to da je danas glavni izvor materijala koji se taloži na 
Zlatnom ratu erozija starijih pleistocenskih („deluvijalnih“) sedimenata u korijenu poluotoka. 
Zaključno, geološko rekognosciranje terena, te ronilačko-geološki pregled područja od Bola 
do Zlatnog rata, pokazali su da su valovi osnovni čimbenik zanimljive dinamike poluotoka, te 
da planirani zahvat dogradnje luke neće imati utjecaja na postojanost poluotoka“. 
Dogradnja luke Bol predstavljena je javnosti kao idejno rješenje 2010. godine, a kasnije i 
prilikom izlaganja prostornih planova kao posebno izdvojena tema, i u tom smislu, nije bilo 
značajnijeg broja prigovora.  
Najveći broj prigovora dolazio je od stanara u neposrednoj blizini buduće nove luke.  
Načelnica je istaknula da od kada je na funkciji načelnice od 2021. godine, nije imala pritužbi 
od mještana po tom pitanju.  
Budući da se povlači pitanje relevantnosti i kvalitete napravljenih studija, na sastanku s 
ravnateljem lučke uprave prošlog tjedna, dogovoreno je da će se revidirati studija „Utjecaj 
dogradnje luke Bol na Zlatni rat te na struje i valove u luci“ (Oikon, 2011) . Cilj je da stručno 
tijelo da svoje mišljenje je li došlo do značajnijih promjena koje bi utjecale na ulazne 
parametre već napravljenih studija. 
 
E)    Vijećnička pitanja, prijedlozi i pohvale 
Vijećnik Tihomir Marinković je pitao kako je prošao javni natječaj o zakupu poslovnog 
prostora Doma za stare.  
Načelnica je kazala da je na natječaj prispjela samo jedan ponuda, te da je ona ujedno i 
odabrana. Sa odabranim  ponuditeljem će se potpisati ugovor o zakupu. 
Ante Selak je predložio da se napravi ozbiljna studija kojom će se utvrditi stanje na plaži 
Zlatni rat. Smatra da je vremena sve manje, te da treba angažirati stručnjake koji će nam 
pomoći u očuvanju ovog prirodnog fenomena. 
Načelnica je kazala da je prema prvim procjenama utjecaj ljudi na događanja na plaži zlatni 
rat minimalan, te da se radi o prirodnim promjenama vjetrova i valova. Istaknula je da je 
glavnina žala i dalje na plaži, samo da je drugačije raspodijeljena.    
Načelnica je ponovila da je Javna ustanova More i Krš započela postupak izrade 
interdisciplinarne studije, kojoj je cilj bolje razumjeti fenomen Zlatnog rata, te predvidjeti 
daljnje modele kretanja s obzirom na klimatske promjene, kao i dati odgovore kako negativni 
utjecaj čovjeka svesti na minimum.  
Ante Selak je pitao kada će se raspisati novi natječaj za zapošljavanje novog komunalno-
pomorskog redara. 
Načelnica je kazala da će natječaj raspisati kada prestane radni odnos postojećeg pomorsko-
komunalnog redara. 
Ante Selak je pitao da li će se do nove turističke sezone riješiti papirologija za kiosk na 
benzinskoj postaji. 
Načelnica je kazala da nisu ishođeni minimalni tehnički uvjeti za postojeći kiosk jer Ured za 
gospodarstvo inzistira na tipskom projektu kojega nemamo za postojeći kiosk.  
Također je kazala da se ove zime planira zamjena postojećeg kioska novim za kojega ćemo 
imati tipski projekt, te ćemo ujedno lakše ishoditi i minimalne tehničke uvjete. 
Ante Selak je pitao planira li se aktiviranje parkinga na ulasku u mjesto. 
Načelnica je kazala da su uklonjeni kontejneri sa parkirališta na ulasku u mjesto, da se 
brodovi koji su zimi tamo odloženi porinu u more prije početka turističke sezone, te da nema 
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zapreka za korištenje parkirališta u ljetnom periodu. Oko parkirališta su posađena nova stabla.   
Također je kazala da se prema novom PPU-u tamo planira i izgradnja autobusnog kolodvora. 
Ante Selak je pitao planira li se izrada projekta novog autobusnog kolodvora. 
Načelnica je kazala da su u proračunu za 2025. godinu predviđena sredstva za izradu 
projektne dokumentacije za novi autobusni kolodvor. 
Ante Selak je pitao kako će se regulirati promet do Hotela park, te dali je odbor za promet 
raspravljao o ovoj problematici. 
Načelnica je kazala da ovaj budući prometni problem još nije u potpunosti riješen premda već 
ima određenih zamisli kojim bi se mogao riješiti. 
Ante Selak je pitao ima li kakvih novosti u sudskom sporu o vlasništvu Doma na Vidovoj 
gori. 
Načelnica je kazala da u zadnje vrijeme nije održano ni jedno ročište u ovoj parnici te da 
nema nikakvih novosti. 
Ante Selak je pitao zbog čega kućanstva na Bolu nemaju kante za razvrstavanje reciklabilnog 
otpada. 
Načelnica je kazala da je u Bolu već prije više godina odabran model odlaganja reciklabilnog 
otpada u molok kontejenere, jer u Bolu ne postoje prostorni uvjeti za postavljanje većeg broja 
kanti na okućnicama koje su, u pravilu, površinom male. 
 
DNEVNI RED: 
POD 1) 
Predsjednica vijeća Nataša Paleka Jakšić je vijećnike upoznala sa prijedlogom odluke o visini 
jedinične zakupnine za poslovni prostor u vlasništvu Općine Bol. 
Predloženom odlukom visina jedinične zakupnine za poslovni prostor određuje se po 1 m2 
korisne površine i iznosila bi  minimalno 10,00 €/m2 mjesečno. 
Iznimno od te odredbe, zakupnina za poslovni prostor u zapadnom dijelu prizemlja zgrade 
Doma kulture u Bolu iznosila bi minimalno 1,00 €/m2 mjesečno za 1m2 korisne površine, 
ukoliko prostor služi za zadovoljavanje javnih potreba stanovništva Općine Bol. 
Nadalje, predloženom odlukom zakupnina za poslovni prostor Doma za stare i zakupnina za 
poslovni prostor Doma na Vidovoj gori iznosila bi minimalno 2,00 €/m2 mjesečno za 1m2 
korisne površine. 
Mjesečna zakupnina za poslovni prostor bi se obračunavala umnoškom površine poslovnog 
prostora i jedinične zakupnine utvrđene ovom Odlukom. 
 
Vijećnici su JEDNOGLASNO donijeli odluku o visini jedinične zakupnine za poslovni 
prostor u vlasništvu Općine Bol, a donesena odluka će se  objaviti u "Službenom glasniku" 
Općine Bol. 
 
POD 2) 
Nataša Paleka Jakšić je dala uvodno obrazloženje odluke o prihvaćanju procjene rizika od 
velikih nesreća za općinu Bol. 
Donošenje ove odluke je obveza jedinica lokalne samouprave propisana  Zakonom o sustavu 
civilne zaštite. 
Usvajanjem predložene odluke donosi se procjena rizika od velikih nesreća za općinu Bol 
izrađena od tvrtke Alfa atest d.o.o. iz Splita, Poljička cesta 32, od lipnja 2024. godine.  
Sastavni dio predložene odluke je elaborat „Procjena rizika za općinu Bol“.  
 
Vijećnici su JEDNOGLASNO donijeli odluku o prihvaćanju procjene rizika od velikih 
nesreća za općinu Bol, a donesena odluka i elaborat će se  objaviti u "Službenom glasniku" 
Općine Bol. 
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POD 3) 
Predsjednica vijeća Nataša Paleka Jakšić je dala uvodno obrazloženje odluke o prihvaćanju 
Godišnjeg plana djelovanja u području prirodnih nepogoda. 
Donošenje ovog plana je obveza jedinica lokalne samouprave propisana  Zakonom o 
ublažavanju i uklanjanju posljedica prirodnih nepogoda. 
Usvajanjem predložene odluke donosi se plan djelovanja općine Bol u području prirodnih 
nepogoda za 2025. godinu izrađen od tvrtke Alfa atest d.o.o. iz Splita od listopada 2024. 
godine, u tekstu koji se nalazi u privitku predložene odluke. 
Vijećnici su JEDNOGLASNO donijeli odluku o prihvaćanju procjene rizika od velikih 
nesreća za općinu Bol, a donesena odluka će se  objaviti u "Službenom glasniku" Općine Bol. 
 
POD 4) 
Načelnica Katarina Marčić je vijećnicima predstavila  prijedlog proračuna za narednu godinu 
– dokument koji je odraz naših zajedničkih ciljeva, sastavljen s namjerom da bude pravedan i 
usmjeren na razvoj. 
Kazala je da je proračun usmjeren na poboljšanje komunalne infrastrukture, sigurnost, 
modernizaciju cesta, ali i kapitalne projekte koji smo već započeli ili nas početak čeka u ovoj 
godini. Usmjeren je i na unaprjeđenje kvalitete života kroz daljnje ulaganje u obrazovanje, 
kulturu i socijalne programe. 
Načelnica je izdvojila nekoliko ključnih projekata koje planira. 
Od projekata koji su već započeti u 2025. očekuje se dovršetak gradnje groblja 1.faza, Ulice 
Ivana Mažuranića, Ulica Ante Radića i streetworkout parka. Nove kapitalne investicije koje 
planira započeti biti će gradnja DVD doma, rekonstrukcija kina Bol, parterno uređenje puteva 
u Murvici, Ulica Domovinskog rata, popločenje rive, rekonstrukcija zaobilaznice Ulice 
hrvatskih domobrana, te gradnja 2. faze groblja. Za neke od ovih investicija osigurali smo 
značajna, milijunska EU sredstva, dok će se neki financirati iz našeg proračuna ili ćemo ih 
prijaviti na neke nacionalne i EU fondove. 
Što se tiče proračuna općinskih proračunskih korisnika, načelnica je kazala da smo prihvatili  
sve prijedloge, a koliko smo podigli ulaganja, govori i podatak da smo prema analizi 
proračuna koje vrši neovisno tijelo posljednjih nekoliko godina redovito na listi top 10 općina 
koji, po glavi stanovnika, najviše ulažu u obrazovni sustav, u predškolski odgoj i u kulturu. 
Tako je primjerice izvršenje proračuna Centra za kulturu u 2021. godini iznosio 128.000,00 
EUR, u 2023. godini 202.528 EUR, dok za 2025. godinu planiramo 274.000,00 EUR. Za 
predškolski odgoj smo u 2021. izdvojili oko 305.000,00 EUR, u 2023. gotovo 372.000,00 
EUR, a u 2025. planiramo 487.000,00 EUR. Što se tiče knjižnice, u 2021. godini smo 
izdvojili oko 48.000,00 EUR, 2023. godine 70.000,00 EUR, a za 2025. godinu planiramo 
gotovo 102.000,00 EUR. 
Dobrovoljnom vatrogasnom društvu također povećavamo donacije s obzirom na planirano 
povećanje plaća kao i planiranu nabavku novog vozila cisterne. U 2023. godini je uplaćeno 
107.000 EUR, dok u 2025. planiramo oko 200.000,00 EUR. Također, izdvajanja za sve 
socijalne programe su udvostručena u posljednjih nekoliko godina. 
Načelnica je kazala da smo pripremili  pravedan, socijalan i razvojan proračun, a na 
vijećnicima je da ga svojim primjedbama i prijedlozima do donošenja proračuna učinite još 
kvalitetnijim. 
Voditeljica računovodstva Nives Mošić je upoznala nazočne sa prijedlogom proračuna općine 
Bol za 2025. godinu i prijedlogom projekcije proračuna za 2026. i 2027. godinu. 
Prihodi i rashodi za 2025. godinu su planirani u iznosu od 7.955.205,00 €. 
Prihodi i rashodi za 2026. godinu su planirani u iznosu od 8.015.205,00 €. 
Prihodi i rashodi za 2027. godinu su planirani u iznosu od 5.225.205,00  €. 
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Ukupni prihodi i primici Općine Bol za 2025. godinu planirani su u iznosu od 7.955.205,00 
eura.  
Prihodi od poslovanja  
Prihodi od poslovanja Općine Bol za 2025. godinu planirani su u iznosu od 5.699.205,00 
eura, a čine ih:  
1. Prihodi od poreza planirani u iznosu od 2.050.100,00 eura, od toga porez i prirez na 
dohodak od nesamostalnog rada i drugih samostalnih djelatnosti 1.200.000,00 eura, porez na 
kuće za odmor 350.000,00 eura, porez na korištenje javnih površina 20.000,00 eura, porez na 
promet nekretnina 300.000,00 eura, porez na potrošnju alkoholnih i bezalkoholnih pića 
180.000,00 eura i porez na tvrtku odnosno naziv tvrtke 100,00 eura;  
2. Pomoći iz inozemstva i od subjekata unutar općeg proračuna planirane u iznosu od 
1.250.000,00 eura, od toga tekuće pomoći iz državnog proračuna 30.000,00 eura, tekuće 
pomoći iz županijskih proračuna 20.000,00 eura, kapitalne pomoći iz državnog proračuna 
50.000,00 eura, kapitalne pomoći iz županijskih proračuna 50.000,00 eura; kapitalne pomoći   
temeljem prijenosa EU sredstava 1.100.000,00 eura. 
3. Prihodi od imovine planirani u iznosu od 1.484.205,00 eura, od toga prihodi od financijske 
imovine 305,00 eura i prihodi od nefinancijske imovine 1.483.900,00 eura;  
4. Prihodi od upravnih i administrativnih pristojbi, pristojbi po posebnim propisima i naknada 
planirani u iznosu od 751.900,00 eura, od toga upravne i administrativne pristojbe 110.200,00 
eura, prihodi po posebnim propisima 71.700,00 eura i komunalni doprinosi i naknade 
570.000,00 eura;  
5. Prihodi od prodaje proizvoda i robe te pruženih usluga i prihodi od donacija planirano u 
iznosu od 154.000,00 eura, od toga prihodi od prodaje proizvoda i robe te pruženih usluga 
12.000,00 eura i donacije od pravnih i fizičkih osoba izvan općeg proračuna 142.000,00 eura;  
6. Kazne, upravne mjere i ostali prihodi planirane u iznosu od 9.000,00 eura, od toga kazne i 
upravne mjere 6.000,00 eura i ostali prihodi 3.000,00 eura.  
Prihodi od prodaje nefinancijske imovine  
1. Prihodi od prodaje proizvedene dugotrajne imovine planirani u iznosu od 406.000,00 eura. 
Višak prihoda iz prethodnih godina planirano u iznosu od 1.850.000,00 eura. 
Ukupni rashodi i izdaci Općine Bol za 2025. godinu planirani su u iznosu od 7.955.205,00 
eura.  
Rashodi poslovanja  
Rashodi poslovanja Općine Bol za 2025. godinu planirani su u iznosu od 3.495.805,00 eura, a 
čine ih:  
1. Rashodi za zaposlene planirani u iznosu od 422.500,00 eura, od toga plaće (bruto) 
270.500,00 eura, ostali rashodi za zaposlene 29.000,00 eura i doprinosi na plaće 123.000,00 
eura;  
2. Materijalni rashodi planirani u iznosu od 1.445.201,00 eura, od toga naknade troškova 
zaposlenima 10.400,00 eura, rashodi za materijal i energiju 126.200,00 eura, rashodi za 
usluge 1.207.001,00 eura, naknade troškova osobama izvan radnog odnosa 21.800,00 eura i 
ostali nespomenuti rashodi poslovanja 79.800,00 eura;  
3. Financijski rashodi planirani u iznosu od 7.100,00 eura, od toga usluge banaka 3.500,00 
eura, usluge platnog prometa 700,00 eura, zatezne kamate iz poslovnih odnosa 200,00 eura i 
ostali nespomenuti financijski rashodi 2.700,00 eura;  
4. Subvencije su planirane u iznosu od 4.000,00 eura za subvencije poljoprivrednicima;  
5. Pomoći dane u inozemstvo i unutar općeg proračuna u iznosu od 885.704,00 eura, od toga 
tekuće pomoći državnom proračunu 20.000,00 eura, tekuće pomoći županijskim proračunima 
3.000,00 eura, prijenosi proračunskim korisnicima iz nadležnog proračuna za financiranje 
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rashoda poslovanja: općinska knjižnica "Hrvatska čitaonica" 101.446,00 eura, Centar za 
kulturu Općine Bol 274.108,00 eura i Dječji vrtić "Mali princ" 487.150,00 eura;  
6. Naknade građanima i kućanstvima na temelju osiguranja i druge naknade u iznosu 
199.000,00 eura, od toga naknade za djecu i obitelj 20.000,00 eura, naknade za bolest i 
invaliditet 40.000,00 eura, naknade za uskrsnice 30.000,00 eura, naknade za božićnice 
25.000,00 eura, stipendije i školarine 25.000,00 eura, porodiljne naknade i oprema za 
novorođenčad 20.000,00 eura, sufinanciranje radnih bilježnica za osnovnu  školu 15.000,00 
eura  i sunčane elektrane 4.000,00 eura; sufinanciranje produženog boravka 20.000,00 eura. 
7. Rashodi za donacije, kazne, naknade šteta i kapitalne pomoći planirane u iznosu od 
532.300,00 eura, od toga tekuće donacije 462.300,00 eura, kapitalne donacije 35.000,00 eura i 
kazne, penali i naknade štete 35.000,00 eura.  
Rashodi za nabavu nefinancijske imovine  
8. Rashodi za nabavu nefinancijske imovine planirani u iznosu od 4.459.400,00 eura, a čine 
ih: rashodi za nabavu ne proizvedene dugotrajne imovine planirani u iznosu od 374.000,00 
eura i rashodi za nabavu proizvedene dugotrajne imovine planirani u iznosu od 4.085.400,00 
eura.  
Proračun za 2025. godinu je planiran realno, a ako se početkom turističke sezone utvrde 
odstupanja od plana, onda će se u lipnju trebati raditi prvi rebalans. 
Predsjednica Odbora za financije i proračun Nataša Paleka Jakšić je kazala da su članovi 
odbora  na svojoj 2/2024 sjednici donijeli zaključak kojim daju pozitivno mišljenje o 
prijedlogu proračuna općine Bol za 2025. godinu sa projekcijom prihoda i rashoda  za 2026. i 
2027. godinu. 
Ante Selak je predložio ukidanje plaćanja vrtića od strane roditelja, budući da njihov doprinos 
sufinanciranju ionako samo oko 10% od ukupnog iznosa koji se izdvaja za rad vrtića. 
Načelnica je kazala kako je cijena vrtića u Bolu ionako najniža na Braču, te da ta cijena ne 
predstavlja značajno opterećenje za roditelje. Također je podsjetila da roditelji sa više djece u 
vrtiću plaćaju još niže cijene ili ga uopće ne plaćaju. 
Nakon kraće rasprave o ovom prijedlogu proračuna, Nataša Paleka Jakšić  je pozvala 
vijećnike da eventualne amandmane na ovaj prijedlog proračuna dostave u pisanoj formi do 
05. prosinca u pisarnicu Općine Bol. 
Načelnica će razmotriti pristigle amandmane, te će na idućoj sjednici vijeća dati konačan 
prijedlog proračuna za 2025. godinu. 
 
POD 5) 
Nataša Paleka Jakšić je upoznala vijećnike sa prijedlogom Odluke o prijenosu poslova 
utvrđivanja i naplate poreza  Općine Bol za 2025. godinu. 
Ova odluka se donosi na temelju odredaba Zakona o financiranju jedinica lokalne samouprave 
i uprave te Suglasnosti ministra financija da Porezna uprava može obavljati poslove 
utvrđivanja, evidentiranja, nadzora, naplate i ovrhe radi naplate županijskih, općinskih ili  
gradskih poreza za svaku kalendarsku godinu posebno.  
Navedenom odlukom je predviđeno da se u cijelosti prenesu poslovi utvrđivanja, 
evidentiranja, nadzora, naplate i ovrhe radi naplate svih općinskih poreza na Poreznu upravu i 
to: prirez poreza na dohodak,  porez na potrošnju, porez na korištenje javnih površina. 
Predviđa se da Porezna uprava vrši utvrđivanje poreza po osnovi podataka kojima raspolaže, 
podataka koje su dužni u skladu sa Zakonom dostaviti porezni obveznici i podataka koje su 
dužne dostaviti nadležne općinske službe. 
Nadalje, predviđa se da će Porezna uprava do 15-og u mjesecu za prethodni mjesec, Općini 
Bol dostavljati zbirna izvješća o utvrđenim i naplaćenim porezima. 
Temeljem ove odluke Poreznoj upravi za obavljanje poslova će pripasti naknada u iznosu od 
5 % od ukupno naplaćenih prihoda. 
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Ovom odlukom se ovlašćuje ovlaštena organizacija za platni promet (FINA)  da naknadu 
Poreznoj upravi za obavljanje ovih poslova obračuna i uplati u Državni proračun do zadnjeg 
dana u mjesecu za protekli mjesec. 
U slučaju opoziva suglasnosti ministra financija, odluka je na snazi do 31. prosinca godine u 
kojoj je suglasnost opozvana. 
 
Odluku o  prijenosu poslova utvrđivanja i naplate poreza Općine Bol za 2025. godinu 
vijećnici su prihvatili JEDNOGLASNO, a  ista će biti objavljena u „Službenom glasniku“ 
Općine Bol. 
 
POD 6) 
Vladimir Matić je uputio zamolbu općinskom vijeću da mu se osigura jedno invalidsko 
parkirno mjesto što bliže stepenicama koje sa Obilaznice vode u naselje Blato, po mogućnosti 
prvo parkirno mjesto  zapadno uz stepenice. 
Uz zamolbu je priložio medicinsku dokumentaciju iz koje je razvidan 3. stupanj oštećenja 
funkcionalnih sposobnosti tj. kronična bolest sa komplikacijama koja zahtjeva stalnu terapiju i 
svakodnevnu pomoć i njegu druge osobe. 
 
Vijećnici su odbili ovu zamolbu. 
Vijećnici su zaključili da će se problem parkiranja na Obilaznici iznad naselja Blato  rješavati 
nakon rješavanja imovinsko-pravnih odnosa na tom području. 
Kako bi se pomoglo građanima sa invaliditetom vijećnici su predložili da se na tom 
parkiralištu, privremeno do rješavanja imovinsko-pravnih sporova, ocrtaju 2-3 parkirna 
mjesta za invalide. 
 
Potpuni tijek sjednice nalazi se na tonskom zapisu, koji se sukladno članku 89. Poslovnika 
Općine Bol (“Službeni glasnik” Općine Bol br. 05/09, 11/14, 1/15, 1/19 i 2/19) čuva u uredu  
Jedinstvenog upravnog odjela Općine Bol. 
 
Sjednica je završila u 17.30 sati 
 
Zapisnik sastavila: Svjetlana Baković  
 
 

Predsjednica vijeća: 
 

Nataša Paleka Jakšić 


